
آرمان ملی: در ماه های اخیر با به جریان افتادن پرونده در 
دادگستری کرمان صحبت پیرامون فساد در فوتبال بیش از گذشته 
ح شده است. گفته می شود ظرف یک ماه آینده رای این  مطر

پرونده اعلام می شود. 
 جزئیات پرونده 

اوایل مرداد ماه سال جاری حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم 
حمیدی رئیس کل دادگستری استان کرمان در تشریح جزئیات 
آخرین وضعیت پرونده فساد در فوتبال گفت: در رابطه با پرونده 
کنون مجموعاً ۱۸ نفر تحت تعقیب قضائی  فوتبال مس رفسنجان تا
قرار گرفته اند که از این تعداد ۹ نفر به دستگاه قضائی مراجعه 
کرده اند و از آنان تحقیقات لازم به عمل آمده است. وی افزود: از این 
۹ نفر احضار شده در حال حاضر ۲ نفر مسئولین سابق فدراسیون 
فوتبال هستند که در بازداشت به سر می برند و ۷ متهم دیگر با 
قرارهای متناسب آزاد شده اند که در دسترس دستگاه قضائی 
هستند، همچنین برای ۹ نفر دیگر مهلت زمانی چند روزه تعیین 
شده است تا برای ارائه توضیحات و انجام تحقیقات بیشتر به 
دستگاه قضائی مراجعه کنند. رئیس کل دادگستری استان کرمان 
با بیان اینکه این پرونده در دستگاه قضائی استان کرمان در حال 
کن تهران هستند  رسیدگی است، بیان کرد: برخی از افراد پرونده سا
و درخواست داشتند که نیابت قضائی به تهران داده شود و اعطای 
نیابت به شهر دیگری طبق نظر قاضی رسیدگی کننده عمل خواهد 
شد. حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم حمیدی در خصوص افراد 
تحت تعقیب قضائی قرار گرفته در این پرونده به تفکیک اعلام 
کرد: ۶ نفر از متهمان مربوط به اهالی رسانه و از رسانه های مجازی، 
مکتوب و مباحث و موضوعات ورزشی فعال هستند و در حال 
حاضر از رسانه ملی کسی به عنوان متهم در این پرونده نیست. 
کنون پای ۳  رئیس کل دادگستری استان کرمان با بیان اینکه تا
باشگاه لیگ برتری به این پرونده باز شده است، گفت: در حال 
حاضر ۲ نفر از مسئولین سابق باشگاه مس رفسنجان نیز تحت 
تعقیب قضائی قرار دارند که با قرار تأمین مناسب آزاد هستند. وی 
ادامه داد: ۲ نفر از مدیران عامل سابق و فعلی باشگاه های لیگ 
برتری نیز از متهمان این پرونده هستند که آنان نیز با قرار متناسب 
آزاد شده اند. حجت الاسلام والمسلمین حمیدی با اشاره به اینکه 
کنون ۲ نفر از مسئولان سابق فدراسیون فوتبال در بازداشت  هم ا
به سر می برند، بیان کرد: در این پرونده ۸ نفر از مسئولان فعلی و 
سابق فدراسیون فوتبال متهم هستند که از برخی از آنان تحقیقات 
انجام شده و برخی دیگر قرار است طی روزهای آینده به دستگاه 

قضائی مراجعه کنند. 
 نظر یک مربی

داریوش یزدی کارشناس فوتبال و سرمربی تیم لیگ دسته 
اول، تیر ماه سال جاری در خصوص فساد در لیگ دسته اول به 
مهر گفت: موضوع فساد از لیگ یک آغاز شد و تیمی که این روزها 
صحبتش مطرح است در لیگ یک حضور داشته است. حال باید 
بررسی کرد که چه کسانی و چه تیم های دیگری در این فساد دخیل 
هستند و با چه اهداف و به شکلی توانسته اند تیم ها را لیگ های 
بالاتر پایین تر بفرستند و با اتفاقاتی از این دست سرمایه تیم ها به 

راحتی سوخت می شود. تا به امروز توجهات معطوف به موضوع 
صعود بوده است اما آیا توجهی هم به سقوط ها شده است؟ این 
مساله هم باید ریشه یابی شود مشخص شود که آیا در سالیان 
اخیر تیم هایی که در لیگ باقی ماندند و سقوط نکردند آیا واقعاً 
. وی گفت: خیلی ها  براساس عدالت در لیگ مانده اند یا خیر
از این موضوعات مطلع هستند. چطور می شود یک مربی از 
چنین فسادهایی مطلع باشد اما روسای هیات های فوتبال 
یا روسای فدراسیون فوتبال و کسانی بر مسند کار هستند و در 
کمیته انضباطی حضور دارند و کار بازرسی را برعهده دارند از چنین 
فسادهایی بی خبر باشند؟ گاهی شاهدیم که وقتی با مسئولان 
هم این موضوعات را مطرح می کنیم بر وجود فساد اذعان دارند 
پس سوال اینجاست که چه کسی باید جلوی این مسائل را بگیرد. 
فکر می کنم افرادی که به عنوان مسئول حضور دارند باید با درایت 

و شجاعت بیشتری این قضایا را کنترل کنند. 
 نظر دادکان 

محمد دادکان رئیس پیشین فدراسیون فوتبال در مورد برخورد 
با فساد در فوتبال و جاهای دیگر گفت: »الان چرا کسی نمی آید 
بگوید پول های فوتبال کجاست؟ پس ما از کجا می آوردیم؟ در 
گر یک نهاد دولتی  سابقه ام نوشته ام که خدمت شما می دهم. ا
آمد گفت یک ریال به من داده، من ۱0 هزار تومان به او می دهم. 
زیرش نوشتم جزو افتخاراتم است. اینها را هم برای فوتبال خریدم 
و خوشحالم. جلو ورودی هم زدند که این ساختمان ها توسط 
محمد دادکان خریداری شده است. جلوی فساد را گرفتم؛ مردم 
هم استقبال کردند. چرا الان شما جلوی فساد را نمی توانید 
گر کسی نمی گوید، من  بگیرید؟ چون خودش هم فاسد است. ا
می گویم. گفتم و شما هم ترس نداشته باشید. چرا الان نمی آیند 
قضیه فوتبال را بگویند؟ چون برخی بالادستی ها هم گرفتند و 
خوردند. از این واضح تر بگویم؟ مدیرعامل های پرسپولیس و 

استقلال، تیم های صنعتی، چرا هیچ زمانی مؤاخذه نشدند؟ 
الان چند وقت است که می گویند فساد فوتبال؟ ویلموتس را چرا 
نمی گویند؟ پولی که از ویلموتس خوردند را همه با هم خوردند. 
نمی دانند؟ همه را می دانند. الان هم که می گویند فساد در 
فوتبال است، چرا هیچ اتفاقی نمی افتد. چرا؟ چون کسی عزم 
این کار ندارد.« به گزارش شرق، دادکان همچنین در مورد شرایط 
استادیوم های کشور گفت: »شما رئیس فدراسیون این مملکت 
هستید، وزیر ورزش این مملکت هستید، شرم نمی کنید که در 
این استادیوم بازی کنند؟ دنیا ما را نشان بدهد و مسخره کند؟ 
گر شما باشید؟  تعطیلش کنید. دو سال پیش اعلام کردم و گفتند ا
گفتم تعطیل می کنم. شما بیش از پنج، شش هزار، رقم را دقت کنید 
چه می گویم، پنج، شش هزار میلیارد برای فوتبال هزینه می کنید. 
دقیق به شما می گویم، پنج، شش هزار میلیارد برای فوتبال هزینه 
می کنید با این سالن؟ با این زمین؟ یک سال تعطیل کنید. بگویید 
باشگاه ها زمین نداشته باشند، نمی شود. تیمی که برایش ۶00 
میلیارد  هزینه می کند، قهرمان هم شود که چه؟ دنیا دارد ما را 

مسخره می کند. شما سؤال می کنید زمین؟ کدام را ساختند؟
 زمان اعلام رای نهایی 

هفته گذشته نشست خبری سخنگوی قوه قضائیه برگزار 
شد. به گزارش خبرآنلاین، اصغر جهانگیر درباره آخرین وضعیت 
رسیدگی به پروند فساد در فوتبال گفت: در این پرونده فعلا تمام 
متهم ها با قرار وثیقه آزاد هستند. او ادامه داد: متهمان برای بیان 
آخرین دفاعیات خود دعوت شدند، دو نفر از آن ها برای بیان 
آخرین دفاع مراجعه کردند و دفاعیات خود را مطرح کردند، اما 
پنج نفر از متهمان از حاضر نشدند از جلسه آخرین دفاع برای 
خودشان استفاده کنند. جهانگیر درباره زمان اعلام رای نهایی 
کثر ظرف یک ماه آینده رای این  دادگاه فساد فوتبال گفت: حدا

پروند اعلام می شود. 
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داریوش یزدی: مگر می شود روسا از فساد بی خبر باشند؟

حمله محمد دادکان به فدراسیون فوتبال 
لان شما جلوی فساد را نمی توانید بگیرید؟    چرا ا

توصیه لواندوفسکی  
به پدیده جوان بارسلونا 

روبرت لواندوفسکی، مهاجم باشگاه بارسلونا، 
در گفتگو با BR Football در مورد لامینه یامال که 
توجه دنیای فوتبال را به خود جلب کرده صحبت 
کرد. یامال در ۱۷ سالگی استعدادی درخشان از 
خود نشان داده و قهرمانی در یورو را نیز به دست 
آورده است. لواندوفسکی در صحبت هایی گفت:  
من او را الان بهترین وینگر جهان می بینم. او ۱۷ 
سال سن دارد و سالهای زیادی پیش رویش 
است. گاهی اوقات مهمتر از همه این است که 
چگونه حرفه خود را به پایان برسانید نه اینکه 
چگونه آن را شروع کنید. امیدوارم او در طول 
دوران حرفه ای اش قوی باشد و به حرف های 
مردم توجه نکند. در شبکه های اجتماعی، یک 
روز قهرمان می شوید و روزی دیگر درهم شکسته 
می شوید. لامینه در مرکز همه توجهات است 
و مهمترین چیز این است که اطرافیانش به او 
بفهمانند که فوتبال مربوط به یک یا دو یا سه 
سال نیست، بلکه مربوط به ده یا پانزده سال 

زندگی است. 

ویژه

در ادامه بازی های هفته دهم 
لیگ برتر روسیه، تیم فوتبال 
اورنبورگ که محمد قربانی و 
سعید سحرخیزان را در اختیار 
استادیوم  وز در  دارد، دیر
گازوویک به مصاف تیم رده 

دوازدهمی پاری رفت. 

 جاناتان کلینزمن از این پس 
یاد و خاطره پدرش در فوتبال 
کرد.  ایتالیا را  زنده خواهد 
یورگن بعد از ستاره شدن در 
آلمان با اشوتگارت در   1989 
راهی ایتالیا شد و پیراهن اینتر 

را به تن کرد. 

آدیداس و رئال مادرید پیراهن 
جدید را تابستان آینده به 
یی  نما و سمی  ر ر ت  ر صو
خواهند کرد. انتشار تصاویر لو 
رفته از پیراهن آبی رنگ رئال 
با  استقبال گسترده هواداران 
این باشگاه مواجه شده است.  

ت
شــ

س نو
عک

        استقبال   بازیکنان ایرانی خاطرات پدر 

گفتوگو

و  استقلال  پیشکسوت  کبرپور  ا علیرضا 
کارشناس فوتبال در مورد عملکرد نکونام و 

گردانش در دربی صحبت کرد.  شا
   نظر شما  درباره عملکرد تیم استقلال در 

دربی چیست؟
 من نکته فنی مثبتی را ندیدم. آن چیزی که باید 
از استقلال می دیدیم را ندیدیم. این تیم تنها برای 
نباختن، دفاعی بازی کرد که در نهایت نیز باخت. 
تیمی که دربی دارد، نباید برنامه اش تنها دفاع 
باشد. دفاع کردن یک چیز است اما بردن نیز باید 
در دستور کار باشد. متأسفانه بازیکنان ترسیده 
بودند و عقب کشیده بودند. به جز دو ضربه جلالی 
که  و بلانکو، دیگر هیچ موقعیتی نداشتیم چرا
سیستم بازی تنها دفاع کردن بود و در نظر داشتند 

که از تک موقعیت ها شاید یک گل بزنند. 
هوادارن  پنجشنبه  روز  تجمع  درباره   
ل مقابل ساختمان باشگاه و شعار  استقلا
های آنها علیه سرمربی و هیئت مدیره چه 

نظری دارید؟
 ما دوست نداریم که هواداران تجمع کنند 
اما واقعا حق دارند. چندین سال است وعده 
قهرمانی می گیرند و هرسال شرایط ویژه ای پیش 
می آید و تیم را درگیر حواشی می کند. یک سال 
کادر فنی با مدیریت مشکل دارد و سال دیگر 
گر این دو بایکدیگر  مدیریت و کادر فنی و حتی ا
خوب باشند، این دفعه مشکل درون خود 
کادر فنی پیش می آید. این شرایط قابل تحمل 
نیست. هواداران خواسته هایی دارند که باید 
برآورده شوند. هوادار چقدر باید اذیت شود؟ 
ما پیشکسوتان نیز وقتی بازی استقلال را می 
بینیم اذیت می شویم. تنها برای نباختن بازی 
می کردند که آخر هم باختند. پرسپولیس از همه 
گر می کرد گل  موقعیت هایش استفاده نکرد که ا
بیشتری می خوردیم. خط هافبک که کلا تعطیل 
بود و حمله هم که هیچ تمام کننده ای نبود. من 
نمی دانم کادر فنی نکونام دقیقا چه کردند؟ 
اصلا بازی را نگاه می کنند؟ چرا کمکی به نکونام 
نکردند؟ چگونه ندیدند که بازیکنی ۹0 دقیقه در 
بازی است و حتی یک کنترل درست و حسابی 
گر بازی را می دیدند باید یک  انجام نمی دهد؟ ا

دفاع تازه نفس به زمین می فرستادند.
را چگونه  ل  بازیکنان استقلا عملکرد   

ارزیابی می کنید؟
 تیم به نام استقلال است و باید بازیکنان در 
حد استقلال باشند. این گلر باتجربه است و 
کنون کاپیتان تیم است و قطعا انتظار ها از او  ا
بیشتر است. باید در شرایط خاص بتواند تیم را 
جمع و جور کند. دروازه بان باید سیو های خوب 
داشته باشد. هوادار از همه بازیکنان انتظار 
دارند. حسینی که چندین سال است زحمت 
کشیده و بازیکن خوبی شده است اما باید بهتر از 

که انتظار از او زیاد است. این باشد چرا

 : کبرپور ا
 باید بازیکنان 

در حد استقلال باشند

هندبالیست های ایران  
زیر ذره بین رافائل 

ایسنا: سرمربی اسپانیایی تیم ملی هندبال 
مردان ایران برای دیدن مسابقات لیگ برتر 
هندبال به ایران می آید. مسابقات لیگ برتر 
هندبال مردان از ۱۵ مهر با حضور ۱0 تیم استارت 
خواهد خورد. اولین دیدار این مسابقات میان 
تیم های مس کرمان و نیروی زمینی کازرون 
قهرمان و نایب قهرمان فصل قبل است که به 
میزبانی کرمان انجام خواهد شد. هفته اول این 
مسابقات در حضور سرمربی اسپانیایی تیم ملی 
کاستیوی  برگزار خواهد شد. رافائل گیخوسا 
اسپانیایی که به تازگی به عنوان سرمربی تیم 
ملی مردان معرفی شده قرار است برای دیدن 
مسابقات لیگ برتر به ایران بیاید و برای چند 
هفته به تماشای تمامی دیدارهای لیگ برتر 
بپردازد و بازیکنان را برای تیم ملی گزینش کند. 
فدراسیون هندبال ۲۶ شهریور رافائل را به عنوان 
سرمربی جدید تیم ملی انتخاب کرد. قرار است به 
محض ورود این سرمربی، کادرفنی تیم های پایه 
و همچنین دستیاران رافائل نیز مشخص شوند.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: هیات مدیره باشگاه استقلال به صورت موقت با 
استعفای جواد نکونام مخالفت کرد. رسانه باشگاه استقلال در 
این مورد نوشت: »به اطلاع هواداران محترم و رسانه های محترم 
می رساند، با عنایت به استعفای سرمربی محترم تیم فوتبال 
استقلال، آقای جواد نکونام در مورخ ۵ مهرماه ۱40۳ از سرمربیگری 
تیم فوتبال بزرگسالان، پس از تشکیل جلسه هیات مدیره و 
بررسی های لازم، اعضای هیات مدیره استقلال به این جمع بندی 
رسیدند که با توجه به زمان باقی مانده تا بازی برابر السد قطر در 
رقابت های لیگ نخبگان آسیا و حساسیت موجود، سرمربی 
تیم و اعضای کادر فنی کما فی السابق بر مفاد قرارداد حرفه ای با 
باشگاه استقلال پایبند باشند و با انگیزه و قدرت به فعالیت خود 
ادامه دهد. قطعا این دیدار برای استقلال و هوادارانش از اهمیت 
فوق العاده ای برخوردار است، لذا کنار رفتن سرمربی تیم در این 
مقطع در راستای منفعت تیم و باشگاه نیست، هیات مدیره 
استقلال تا پایان بازی با السد بررسی های لازم و دقیق تری در 
خصوص استعفای آقای نکونام را انجام خواهد تا تصمیمات لازم 
اخذ شود. این تصمیم با هدف حفظ تمرکز تیم و کسب بهترین 
نتیجه ممکن در بازی آتی اتخاذ شده است. هیات مدیره باشگاه 
ضمن قدردانی از زحمات و تلاش های آقای نکونام، تصمیم نهایی 
در خصوص استعفای ایشان را پس از پایان این مسابقه و در زمان 

مناسب اعلام خواهد کرد.«

بیــنالمــلل

    در آخرین بازی هفته هفتم لالیگا اتلتیکومادرید در دیداری 
خارج از خانه مقابل سلتاویگو قرار گرفت و در پایان یک بر صفر 
برنده شد. خولین آلوارس در دقیقه ۹0 برای تیم مادریدی گلزنی 
کنون در ۸ بازی دو گل برای تیم  کرد. مهاجم سابق منچسترسیتی ا
دیگو سیمئونه به ثمر رسانده است. به گزارش آس، دیگو سیمئونه 
سرمربی اتلتیکو بعد از این دیدار گفت: برد دشواری به دست 
آوردیم ولی ما هنوز باید برنامه بازی هجومی خود را بهبود دهیم. 
خوشحالم که دوباره کلین شیت کردیم و دروازه خودمان را بسته 
نگه داشتیم اما باید خودمان را در خط حمله ارتقا دهیم. باید 
گل های بیشتری به ثمر برسانیم. در این دیدار نیز موقعیت های 
زیادی داشتیم و می توانستیم زودتر از 
اینها گلزنی کنیم. خولیان آلوارس 
نیز بعد از گلزنی گفت: این گل به من 
اعتماد به نفس می دهد، خوشحالم 
که به تیم کمک می کنم. مهم ترین 
چیز این است که ما سه امتیاز 
راضی  خیلی  گرفتیم.  را 
هستم. حالا باید استراحت 
کنیم و برای دربی مادرید 
در  اتلتیکو  شویم.  آماده 
باید  خود  بعدی  دیدار 
یکشنبه ۸ مهر در خانه 
در دربی شهر مادرید 
به مصاف رئال مدافع 
قهرمانی  عنوان 

لالیگا برود. 

کریم باقری؛ بمب پاییزی باشگاه پرسپولیس؟! 
کره  آخرین خبرها در مورد کریم باقری از مذا
بین مدیرعامل پرسپولیس و او حکایت دارند. 
از یک ماه پیش شایعات در مورد بازگشت 
که البته صراحتا  کریم باقری وجود داشت 
پرسپولیس  باشگاه  اسطوره  این  سوی  از 
تکذیب شد. باقری چندین بار در مراسم 
ختم مادرش این موضوع را تکذیب و اعلام 
کره و صحبتی با او انجام  که هیچ مذا کرد 
پرسپولیس  باشگاه  در  نظر  به  اما  نشده، 
زمزمه ها برای بازگرداندن آقا کریم شکل گرفته 
که به دلیل عدم تمدید  بود. رضا درویش 
قرارداد کریم باقری در مقطعی زیر فشار شدید 

هواداران قرار داشت، حالا قصد دارد باقری 
را به پرسپولیس بازگرداند و این اتفاق ویژه را 
کی از آن است  رقم بزند. شنیده خبرنگار ما حا
که هیات مدیره جدید باشگاه پرسپولیس 
موافقت خود را با این موضوع اعلام کرده تا 
عملا از سوی پرسپولیس منعی برای بازگشت 
باقری وجود نداشته باشد. نکته مهم اینکه 
هیات مدیره  جدید  عضو  میرزایی  احد 
پرسپولیس نیز با توجه به همشهری بودن با 
کریم باقری، می تواند این بازگشت را تسهیل 
گر  کند و خود او نیز ابراز امیدواری کرده تا ا
مشکلی برای بازگشت باقری وجود داشت، 

که در این  کند  این موضوع را حل و فصل 
صورت گام بزرگی برای باشگاه پرسپولیس 
برداشته است. همچنین به نظر می رسد 
کره پرسپولیس با کریم باقری آغاز شده و  مذا
طرفین نظر مثبت خود برای امضای قرارداد 
را اعلام کرده اند و باشگاه پرسپولیس قصد 
گر منعی وجود  دارد تا یکی- دو هفته آینده )ا
نداشته باشد( او را به کادرفنی بازگرداند که 
در این صورت موجی از خوشحالی هواداران 
پرسپولیس را در بر خواهد گرفت. البته در 
مسئله بازگشت کریم باقری همه چیز دست 
باشگاه پرسپولیس نیست و به همین دلیل 

شاید نتوان با اطمینان خبر از بازگشت این 
مربی باسابقه به تیم محبوبش داد، اما به 
هر حال استارت خوردن امضای قرارداد با او 
نیز اتفاق مثبتی از سوی رضا درویش است. 
در صورت بازگشت کریم باقری، او به همراه 
سیدجلال حسینی تنها دستیاران داخلی 
کارلوس گاریدو خواهند بود و علاوه بر مشاوره 
فنی، در بحث پیشگیری از بروز حواشی به 
این سرمربی یاری خواهند رساند. باید منتظر 
ماند و دید که سرنوشت این پروژه پاییزی 
رضا درویش و اعضای هیات مدیره به کجا 

خواهد رسید. 

تیم ملی  سابق  سرمربی  شمس  حسین 
فوتسال پس از حذف این تیم در جام جهانی 
گفت: تا این بازی که چهارمین مصاف تیم ملی 
بود، هنوز مشخص نبود که دروازه بان تیم چه 

کسی است. 
 پنالتی 

تیم ملی فوتسال ایران در مرحله یک هشتم 
کش  نهایی جام جهانی ۲0۲4 به مصاف مرا
رفت که با نتیجه 4 بر ۳ شکست خورد و از دور 
رقابت ها کنار رفت. حسین شمس، سرمربی 
سابق تیم ملی فوتسال در گفت وگو با ایسنا 
در ارزیابی از عملکرد ملی پوشان در دیدار با 
گفت: با یک بررسی آماری متوجه  کش  مرا
خواهید شد که در شروع نیمه دوم بازیکنانی 
که دو گل به ثمر رساندند، تعویض شدند و 
تا ۸ دقیقه بعد دوباره به بازی آمدند. یعنی 
از دقیقه ۲۲ تا ۳0 تیمی که دو گل زده بود و 
خوب بازی می کرد به یک باره چهار بازیکن 
اصلی آن تعویض شدند. ای کاش این کار را 
انجام نمی دادند. شمس درباره زدن ضربه 

پنالتی توسط سجاد یوسف خواه اظهار کرد: 
که در جام جهانی بازی  او اولین باری بود 
می کرد و گزینه های بهتری داشتیم. علی اصغر 
حسن زاده با پنج دوره و حسین طیبی با سه 
دوره شرکت در جام جهانی بازیکنان باتجربه ای 
بودند که باید آن پنالتی را می زدند. تصمیماتی 

که کادرفنی گرفت می توانست بهتر باشد. 
 دیدار با فرانسه 

او با بیان اینکه »باید در بازی با فرانسه 
برخی  گفت:  می کردیم«  بازی  جوانمردانه 
تعویض ها بی حساب و کتاب بود، دو بازیکن 
کش که در زمین حضور داشتند مصدوم  مرا
کش بازیکن نداشت که به زمین  بودند. مرا
گر بازی به وقت اضافه می رفت  بیاورد، شاید ا
آن ها با سه نفر بازی می کردند. اما ما با اینکه 
برتری نفری داشتیم نتوانستیم بهره ببریم. 
این مشکلات برمی گردد به بازی با فرانسه 
که آن عمل را انجام دادیم. اینکه بخواهیم 
بازنده شویم، غیر مستقیم به بچه ها آموزش 
کش را ببرید و  می دهیم که شما نمی توانید مرا

باید بروید با تایلند بازی کنید که همین اتفاق 
هم افتاد. ای کاش بازی با فرانسه را جوانمردانه 
بازی می کردیم و با یک نتیجه خیلی خوب 
می بردیم. این مساله باعث شد تا بچه ها فکر 

کش آن ها را می برد.  کنند که مرا
  عملکرد دروازه بان ها

درباره  فوتسال  تیم ملی  سابق  سرمربی 
عملکرد دروازه بان های تیم گفت: بازی با پای 
کنون تمام دروازه بان های  آن ها خوب نبود، ا
جهان بازی با پای خوبی دارند. معمولاً در 
تیم ها یک دروازه بان اصلی و یک دروازه بان 
دوم وجود دارد اما تا این بازی که چهارمین 
مصاف تیم ملی بود، هنوز مشخص نبود که 
دروازه بان تیم چه کسی است. خود آنها هم 

نمی دانستند که دروازه بان اصلی کیست. 
 عدم نتیجه گیری

او علت اصلی عدم نتیجه گیری تیم ملی 
را میانگین سنی بالای بازیکنان دانست و 
گفت: سن بازیکنان خیلی بالا بود و با ۳۱ سال 
بیستمین تیم از نظر میانگین سنی بودیم. 

با شعار جوان گرایی تیم را گرفتیم ولی نه تنها 
تیم را جوان نکردیم بلکه میانگین سنی تیم 
خیلی بالا بود. کاش تعداد بیشتری جوان 
می بردیم تا حداقل برای چهار سال آینده 
و جام جهانی بعدی از آنها بیشتر استفاده 
کنیم. شعار جوانگرایی که چند سال است سر 

می دهیم، بیهوده از کار در آمد. 
  حمایت از وحید شمسایی؟

وحید  از  حمایت  در  پایان  در  شمس 
بازیکنان  و  کادرفنی  کرد:  بیان  شمسایی 
کشیدند ولی به هر صورت  زحمت خود را 
کنیم،  نشد. وحید شمسایی را باید حفظ 
که جوان است و تجربه کسب کرده و باید  چرا
حداقل 4 سال دیگر به او فرصت بدهیم. مربی 
کش ۱4 سال است که هدایت این تیم  تیم مرا
را بر عهده دارد اما متاسفانه تا یک اتفاقی 
می افتد، اولین کاری که می کنیم این است که 
سرمربی را برکنار می کنیم. به شمسایی فرصت 
بدهند تا از این تجربه برای جام جهانی آینده 

استفاده کند. 

کش در حد و اندازه تیم ملی ایران نبود مرا

تیم ملی فوتسال ایران در مرحله یک هشتم نهایی جام جهانی 
کش حذف زود هنگامی را ثبت کرد. ایران  ۲0۲4 با شکست برابر مرا
کش نداشت. پس از آنکه به گل اول  تمرکز لازم را برای بازی با مرا
رسیدیم بیش از پیش تمرکز خود را از دست دادیم و هر 4 گلی که 
کش زد تا نیمه اول را 4 بر یک ببرد ناشی از این موضوع بود. در  مرا
بازی با فرانسه به گونه ای بازی کردیم که دوست نداریم تا سرگروه 
باشیم و در طرف سخت جدول حذفی قرار بگیریم ولی در نهایت 
کش به نوعی اجباری  با شکست فرانسه سرگروه شدیم تا بازی با مرا
کش به همان ایرانی بازگشتیم که  شود. در نیمه دوم بازی با مرا
سراغ داریم. دو گل خوب زدیم و فاصله را به حداقل رساندیم ولی 
روی گل چهارم در زدن ضربه آخر عجولانه و بی دقت به توپ ضربه 
می زدیم. در انتهای بازی هم یک شانس طلایی به دست آمد که 
می توانستیم با گلزنی از روی نقطه پنالتی دوم بازی را به تساوی 
بکشانیم تا در وقت های اضافه به گل برتری برسیم، اما توپ را 
به سجاد یوسف خواه دادیم که قبلاً جام جهانی را تجربه نکرده 
گر به بازیکنی می دادیم که چنین تجربه ای داشت بهتر  بود و ا
بود. متأسفانه پنالتی به بازیکن بی تجربه ای داده شد و بهترین 
کش  فرصت برای ماندن تیم ملی در جام جهانی به هدر رفت مرا
اصلاً تیمی نبود که بتواند تیم ملی فوتسال ایران را حذف کند و در 
قد و قواره صعود به جمع ۸ تیم تیم برتر نبود. این تیم در نیمه دوم 
بازی نمی توانست پنج ضرب پاس به هم بدهد و تیم بسیار ناتوانی 
برابر ایران بود ولی متأسفانه ما به خودمان باختیم. ان شاءا... 
تجربه ای برای بازیکنانی شود که در جام های جهانی بعد از 
تیم ملی فعلی باقی می مانند. زیر ۵0 درصد تیم ملی فوتسال برای 
گر بیشتر تمرکز می کردیم  جام جهانی بعدی باقی خواهند ماند. ا
و دقت داشتیم حتی توانایی شکست برزیل هم بود، چون تیم 
باتجربه و آماده ای را روانه مسابقات کردیم. از لحاظ سنی یکی از 
باتجربه ترین تیم های جام جهانی شمرده می شدیم. تیم ملی ما با 
میانگین سنی ۳0 سال از نفراتی، چون اصغر حسن زاده با ۵ حضور 
در جام جهانی، حسین طیبی با 4 دوره حضور در جام جهانی و 
نفرات دیگری که ۳، ۲ و یک تجربه حضور در معتبرترین مسابقات 
فوتسال جهان را داشتند. بالای ۵0 درصد تیم ملی ما بیش از یک 
دوره جام جهانی را تجربه کرده بودند، تیمی که می توانست برزیل 
را هم یک بار دیگر مثل ۲0۱۶ از جام جهانی حذف کند با شکست 
کش که در حد و اندازه ما نبود با جام جهانی خداحافظی  مقابل مرا
کرد. خودمان نگذاشتیم تا یک بار دیگر به نیمه نهایی برویم و روی 
سکو بایستیم. در جام جهانی بعدی تیم جوانی خواهیم داشت 
و به غیر از 4 تا ۵ بازیکن تیم ملی، مابقی سن بالایی دارند و شاید تا 
دوره بعدی این رقابت ها نتوانیم از آنها استفاده کنیم. باید به نسل 

جدید بیشتر فرصت دهیم تا با نتایج خوب خودنمایی کنند. 

علیصانعی
مربیتیمملیفوتسالامید

حسین شمس: سن بازیکنان تیم ملی فوتسال خیلی بالا بود


